

CHRONOLOGIE CHRONOLOGY

1942

SEPTEMBRE

Visite du secrétaire aux Dominions à Terre-Neuve.

1943

JUIN-AOÛT

Visite à Terre-Neuve de la Mission de bienveillance du parlement britannique.

2 DÉCEMBRE

Le sous-secrétaire d'État parlementaire aux Affaires des Dominions annonce que la population de Terre-Neuve pourra choisir la forme de leur gouvernement peu après la fin de la guerre.

1945

11 DÉCEMBRE

Le Premier ministre de Grande-Bretagne et le secrétaire aux Dominions annoncent la tenue d'une Convention nationale.

1946

21 JUIN

Élection de la Convention nationale.

11 SEPTEMBRE

Première réunion de la Convention nationale.

23 DÉCEMBRE

Formation de la Ligue pour le gouvernement responsable.

1947

29 AVRIL

Première de trois réunions entre la délégation à Londres de la Convention nationale et le secrétaire aux Dominions.

25 JUIN

Première réunion entre la délégation à Ottawa de la Convention nationale et des représentants du gouvernement du Canada.

29 SEPTEMBRE

Dernière réunion entre la délégation à Ottawa de la Convention nationale et des représentants du gouvernement du Canada.

1942

SEPTEMBER

Visit of Dominions Secretary to Newfoundland.

1943

JUNE-AUGUST

Visit to Newfoundland of Goodwill Mission from British Parliament.

DECEMBER 2

Parliamentary Under-Secretary of State for Dominion Affairs announces that people of Newfoundland will be able to choose form of their government soon after the end of the war.

1945

DECEMBER 11

Prime Minister of Great Britain and Dominions Secretary announce that an elected National Convention will be set up.

1946

JUNE 21

Election of National Convention.

SEPTEMBER 11

First meeting of National Convention.

DECEMBER 23

Formation of Responsible Government League.

1947

APRIL 29

First of three meetings between Delegation to London of the National Convention and the Dominions Secretary.

JUNE 25

First meeting between Delegation to Ottawa of the National Convention and representatives of the Canadian Government.

SEPTEMBER 29

Last meeting between Delegation to Ottawa of the National Convention and representatives of the Canadian Government.